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Vážení spoluobčané,
vítejte v novém roce 2024 a dovolte mi krátce bilancovat 
ten rok předchozí. Z pohledu našeho obvodu nebyl určitě 
špatný, byť byl samozřejmě velmi náročný. Přes všech-
ny personální změny zejména v první polovině roku jsme 
většinu oprav a investičních akcí dokázali zrealizovat.  
Podařilo se nám dokončit všechny etapy oprav komuni-
kací na Zámecké, dále chodník na ul. Šamala i 1. května  
(u Dluhošů). Dokončili jsme další etapu oprav chodníků 
na hřbitově. Podařily se rovněž zrealizovat projekty vý-
sadby zeleně okolo rybníka, kontejnerových stání i svah 
nad zastávkou Horní Polanka (u zámku). Vše bylo finan-
cováno nebo spolufinancováno z externích zdrojů na pod-
poru výsadby veřejné zeleně. Mnoho práce se odvedlo  
i v dalších oblastech. Dokončila se projektová dokumen-
tace pro stavební povolení na rekonstrukci Lázeňského 
domu i nových zastávek před ním. Byly zahájeny projek-
tové práce na dokumentaci pro stavební povolení „Přístav-
ba a rekonstrukce školy“. Zahájeny byly rovněž práce na 
studii, která řeší možné dopravní propojení (pěší a cyklisti) 
Janové a Polanky. Projektová příprava začala, také na mož-
ném vybudování nového společenského domu na Janové 
a sociálního zařízení na hřbitově. V neposlední řadě se ře-
šily i energetické úspory. Máme podanou žádost o dotaci 
na fotovoltaické elektrárny na střechách ZŠ a MŠ Polanka. 
Mohl bych se rozepisovat asi více, ale pravidelně Vás in-
formujeme postupně o všech projektech. Je také mnoho 
oblastí, které nejsou v naší přímé kompetenci. O to složi-
tější je pak takové projekty koordinovat následně realizo-
vat tak, aby byly nejen přínosem pro Polanku, ale také co 
nejméně komplikovaly život vás občanů. Je to například 
projektová příprava vysokorychlostní tratě, povodňová 
opatření na Polančici, projekty dalších částí kanalizací aj. 
Ano je těch věcí opravdu hodně a je potřeba si také 
upřímně říci, že se tyto věci odvíjejí od dobré komuni-
kace s vedením statutárního města Ostravy. Od podzim-
ních voleb roku 2022 to nebylo vůbec dobré. Komuni-
kace vedení města s městskými obvody byla doslova 
na bodu mrazu. Naštěstí od jara roku 2023 máme nové 
vedení města, kde je zapojeno mnoho starostů napříč 
politickým spektrem. Pro městské obvody tak svítá na-
děje, že se díky nejen navýšeným financím pro obvody, 

Slovo starosty
ale i systémovým opatřením v oblasti kompetencí budou 
moci starat řádně o svěřený majetek města a svých ob-
čanů. Není možné si dlouhodobě myslet, že za daně ob-
čanů města Ostravy se budou stavět jen pomníky a me-
galomanské projekty! Občané žijící napříč městskými 
obvody čekají bezpečný chodník, napojení na kanalizaci, 
kvalitní silniční a dopravní infrastrukturu, dětské hřiš-
tě aj. Jsem rád, že jsem součástí této koalice a mohu tak 
prosazovat mnoho potřebných projektů pro naše občany. 
Rok 2024 je pro Polanku výjimečný. Uplynulo 600 let od 
první písemné zmínky o naší obci. Čekají nás tak oslavy 
významného jubilea. Věřím, že připravený harmonogram 
oslav dokážeme naplnit tak, aby si ho všichni mohli nále-
žitě a důstojně užít. Čeká nás nejen bohatý společenský a 
kulturní program, ale také vydání dvou knih, výstava his-
torie naší obce a další překvapení. Do schránek jste během 
měsíce ledna dostali polanský kalendář, který zachycuje 
historický život v Polance. Dobové fotografie v nás vyvo-
lávají vzpomínky, emoce a různé diskuse. Jsem nesmírně 
rád za všechny názory a reakce nejen na tento kalendář. 
Rovněž by nám pomohlo, pokud nám poskytnete (zapůjčí-
te) fotografie nebo dokumenty důležité k historii naší obce, 
které máte ve svých domácích sbírkách. Někdy si ani neu-
vědomujeme historickou důležitost těchto dokumentů ne-
jen pro nás, ale také pro příští generace. Byl jsem v krátké 
chvíli přítomen několika debatám nad fotografiemi v ka-
lendáři, a tak pokud nám napíšete příběh nebo o svém vzta-
hu k jakémukoliv historickému místu v Polance, budeme 
za to velmi rádi a možná nám to pomůže doplnit informa-
ce, které třeba v historickém povědomí o naší obci chybí. 
Na prosincovém zastupitelstvu  městského obvodu byl 
schválen rozpočet na rok 2024 a v mnoha ohledech je re-
kordní. Nejen v jeho samotné výši, ale i z pohledu investic 
a oprav majetku městského obvodu. Podrobně v samostat-
ném článku.
Vážení spoluobčané, dovolte mi popřát Vám všem úspěš-
ný rok 2024, hodně zdraví, štěstí a rodinné pohody. Pevně 
věřím, že si společně v té naší krásné Polance to 600 leté 
výročí užijeme.  

 
Váš starosta

Pavel Bochnia
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Vážení občané,
přinášíme Vám informace z jednání samosprávy za období listopad 
2023 až leden 2024.
Pravidelnými body bylo projednávání smluv o zřízení služebnosti,  
souhlasů s připojením pozemků k místní komunikaci, rozpočtová  
opatření aj.
Dále rada městského obvodu:
- doporučila zastupitelstvu městského obvodu záměr prodeje obecního 
pozemku parc. č. 1324/1 v k.ú. Polanka nad Odrou,
- schválila rozpočet (plán výnosů a nákladů) pro rok 2024 příspěvkové 
organizace Základní škola a mateřská škola Polanka nad Odrou,
- schválila rozpočtová opatření městského obvodu, kterými se upravuje 
rozpočet roku 2023,
- rozhodla o uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo, jehož předmě-
tem je úprava celkové ceny stavby „Oprava komunikace a chodníků, 
výstavba kontejnerového stání“,
- rozhodla o pronájmu prostor sloužících k podnikání v budově Děl-
nického domu za účelem provozování restaurační činnosti s nájemcem 
Radimem Sýkorou,
- doporučila zastupitelstvu městského obvodu schválit rozpočet na rok 
2024 a střednědobý výhled na období 2025–2027.
Zastupitelstvo městského obvodu se na svém šestém jednání sešlo  

20. prosince v Malém sále Dělnického domu. Hlavním projednávaným 
bodem byl návrh rozpočtu městského obvodu na rok 2024 a střed-
nědobý výhled rozpočtu na roky 2025–2027. Podrobnější informace  
k schválenému rozpočtu najdete v samostatném článku tohoto zpra-
vodaje.
Dalším projednávaným bodem bylo bezplatné nabytí části pozemku  
parc. č. 1531 v rámci rekonstrukce místní komunikace III. třídy – ulice 
Sjednocení. 
V souladu se schválenými platnými zásadami pro poskytnutí dotace, 
rozhodlo zastupitelstvo městského obvodu o přidělení dotací sportov-
ním organizacím Polanky nad Odrou a to:
SK Házená Polanka nad Odrou , z.s  ve výši 212 197,- Kč
VK Polanka nad Odrou, z.s. ve výši 97 252,- Kč
Fotbalový klub SK Polanka nad Odrou, z.s. ve výši 225 196,- Kč
Tělocvičná jednota Sokol Polanka nad Odrou ve výši 65 355,- Kč

Zastupitelstvo městského obvodu rovněž rozhodlo o výši dotace nad 
50 000,- Kč a to pro:
Retrostar z.s. ve výši 105 000,-Kč
Římskokatolická farnost Ostrava–Polanka ve výši 100 000,- Kč
SK Házená Polanka nad Odrou, z.s. ve výši 80 000,- Kč.
O dotacích do 50 000,- Kč rozhoduje rada městského obvodu.

 -Z-K-

Z JEDNÁNÍ RADY ZASTUPITELSTVA

Rozpočet příjmů a výdajů na rok 2024
Zastupitelstvo městského obvodu Polanka nad Odrou schvá-
lilo dne 20.12.2023 rozpočet na rok 2024

Na prosincovém jednání zastupitelstva byl schválen rozpočet našeho 
městského obvodu na rok 2024 v celkové výši 96 382 tis. Kč, který 
bude sloužit nejen k pokrytí běžných výdajů spojených s chodem naše-
ho obvodu, ale také k financování investičních akcí. Základní přehled 
jednotlivých položek schváleného rozpočtu na rok 2024 je uveden v 
následující tabulce.
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POPLATEK ZA PSA 
Poplatek za psa je splatný k 31. 03. 
2024, uhradit jej lze hotově/kar-
tou na pokladně úřadu v Polance 
nad Odrou každé pondělí a středu: 
7.30–11.15 hod a 12.15–17.00 hod. 
Upřednostňujeme bezhotovostní 
převod na účet číslo: 1649327379 
/ 0800, variabilní symbol 1341, za 
který dopíšete číslo popisné Va-
šeho domu.
Poplatek za jednoho psa činí 180 Kč  
a za každého dalšího psa taktéž 
180 Kč.
Pokud máte psa v bytovém domě, poplatek činí 1000 Kč, za dalšího psa 
v bytovém domě se hradí 1500 Kč.

Slavnostní obřad VÍTÁNÍ DĚTÍ
Žádáme rodiče nově narozených dětí, kteří mají zájem o slavnostní 
obřad VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ, aby tuto skutečnost oznámili telefonic-
ky: 599 425 102/103, e-mailem: petra.mamulova@polanka.ostrava.cz/
petra.metelkova@polanka.ostrava.cz, případně osobně na podatelně 
ÚMOb Polanka nad Odrou v úředních hodinách (PO,ST: 7.30 hod. – 
11.15 hod., 12.15 hod. – 17.00 hod.). 
Předběžné termíny vítání dětí jsou stanoveny na:
- 17.02.2024
- 01.06.2024
- 19.10.2024

P.M.

- 20.01.2024
- 17.02.2024
- 09.03.2024
- 20.04.2024

Registrované partnerství ještě navíc vždy první čtvrtek v měsíci.

- 18.05.2024
- 01.06.2024 
- 27.07.2024
- 10.08.2024

- 21.09.2024
- 19.10.2024
- 09.11.2024
- 14.12.2024

Systém vyvěšování a vyhlašování smutečních oznámení
V obci máme celkem devět vývěsek smutečních oznámení (parte). Vy-
věšování zajišťují zaměstnanci obce. Místa vyvěšení, doba vyvěšení 
a počet vyvěšených smutečních oznámení záleží výhradně na přání 
rodiny zemřelého. Stejným způsobem se postupuje i při vyhlašování 
smutečních oznámení v obecním rozhlase. Opět se zaměstnanci obce 
řídí přáním rodiny, zda si smuteční oznámení v obecním rozhlase přeje 
nebo nepřeje. Obě tyto služby jsou poskytovány bezplatně.

Nové ceny za hřbitovní služby v Polance nad Odrou
Po třinácti letech došlo k úpravě ceníku za poskytování služeb na úseku 
hřbitovnictví viz. níže.

CENÍK
Za poskytování služeb na úseku hřbitovnictví v městském obvodě 
Polanka nad Odrou 
Ceník byl schválen Radou městského obvodu Polanka nad Odrou dne 
08. 11. 2023, č. usnesení 0276/RMOb-Pol/2226/25. Ceník je nedílnou 
součástí Řádu veřejného pohřebiště Polanka nad Odrou. 

Úhrada užívacího práva k hrobovému místu: 
• hrobové, urnové, hrobka  1m2/rok 30,- Kč
• služby  1/rok 200,- Kč

Ostatní služby: 
• vsyp   2.000,- Kč/1 urna
• pronájem jednoho řádku na vsypové loučce za účelem vyhotovení 
nápisu  500,- Kč/10 let 
služby  1/rok  200,- Kč/1 řádek
• smuteční kaple   3.000,- Kč
• uložení urny, rakve – zápis do evidence  50,- Kč
• povolení vstupu – vjezdu vozidel do areálu pohřebiště  100,- Kč
• nový základ/urnový hrob/poplatek  7.000,-Kč
 Uvedené ceny jsou včetně DPH

KOMENTÁŘ K ROZPOČTOVÝM VÝDAJŮM
Schválený rozpočet na rok 2024 počítá s celou řadou výdajů do rozvo-
je a modernizace městského obvodu. Rekordní objem financí ve výši 
téměř 50 mil. Kč zahrnuje na jedné straně pokrytí nákladů samotných 
realizací již připravených projektů, tak na straně druhé zahájení nových 
projektů a to ve formě studií u komplikovanějších řešení, či přímého 
zadání zpracování projektových dokumentací. Co se týče plánovaných 
realizací staveb na letošní rok je počítáno s rekonstrukcí komunika-
ce Příměstská (část od napojení ul. Ostravská). Součástí rekonstrukce 
je i vybudování chodníku a dešťové kanalizace. Na místním hřbitově 
bude realizována poslední etapa oprav chodníku, která zahrnuje stře-
dovou cestu a celou levou přední část. Jde o největší úsek a pokud se 
podaří zajistit financování, bude současně vybudováno i nové sociální 
zázemí v přední části hřbitova. Tou zásadní stavbou v letošním roce je 
zahájení rekonstrukce „Lázeňského domu“. V této chvíli se dokončuje 
realizační dokumentace a připravují podklady pro jednotlivé žádosti 
na spolufinancování této investiční akce. Předpoklad zahájení rekon-
strukce je druhá polovina roku 2024. Přestavba lázeňského domu za-
jistí bezbariérové zdravotní středisko se čtyřmi ambulancemi včetně 
lékárny. Dále pak celkem 14 bytů umístěných v horních podlažích. V 
rámci projektu je řešeno celé území od přístupové komunikace ke stá-
vajícímu zdravotnímu středisku včetně celého areálu lázeňského domu 
a parků kolem objektu. Jsou zde navrženy plochy pro parkování, nové 
přístupové chodníky a rozsáhlé sadové úpravy. Na tento projekt pří-
mo navazuje dokumentace přemístění autobusových zastávek z točny 

na Hraničkách na silnici 1. května v místě parkoviště před objektem 
lázeňského domu. Další investice je naplánována do vybudování chod-
níků a oprav komunikace na ulici K Vydralinám. Zde se bude realizace 
termínově koordinovat s rozsáhlou výstavbou technické infrastruktury 
a rodinných domů soukromým investorem. V oblasti školství nás čeká 
dokončení projektových prací na dokumentaci pro stavební povolení 
„Rekonstrukce a přístavba ZŠ Polanka“. Pokud nám bude schválena 
dotace na vybudování Fotovoltaických elektráren, dojde k jejich reali-
zaci na mateřské škole i hlavní budově základní školy. Během roku by 
rovněž mělo dojít k úpravě zahrady školky (zeleň, nové herní prvky…). 
V plánu je rovněž dokončení projektových studií a příprav dalších akcí, 
které by měly být realizovány v příštích letech.  Jedná se především o 
studii proveditelnosti chodníku a cyklostezky podél ulice Janovská se 
záměrem zajištění bezpečného propojení osady Janové s centrem obce. 
Janové se také týká studie výstavby nového zázemí – společenského 
domu. Další studie bude posuzovat návrh chodníku na ulici Jaromíra 
Šamala v úseku podél parku a kostela svaté Anny. S plánovanými in-
vesticemi souvisí také výdaje na majetková vypořádání a to především 
na výkupy pozemků pod komunikacemi. Všechny projekty rovněž 
posuzujeme z pohledu následných provozních nákladů a udržitelného 
rozvoje výstavby a služeb, poskytovaných na území městského obvo-
du. Přes všechny velké plány a nové vize klademe nemalý důraz na 
zajišťování pravidelné údržby a čistoty celého městského obvodu.

HŘBITOV POLANKA NAD ODROU

Termíny svateb 
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Vážení čtenáři,
předně bych Vám chtěl popřát ve zdraví a v pohodě prožitý rok 2024.
S nástupem nového kalendářního roku přicházejí nové výzvy, a i my 
jsme si stanovili řadu cílů, kterých bychom chtěli v průběhu tohoto 
roku dosáhnout. Začnu u nejmenších dětí. Aktuálně se řeší studie na 
revitalizaci zahrady mateřské školy. Společně se zřizovatelem školy 
jsme si vědomi, že na zahradě chybí herní prvky, které postupem času 
dosloužily. Pojali jsme proto revitalizaci zahrady komplexně a těšíme 
se na studii, kterou veřejnosti představíme. Snažíme se vyčlenit finanč-
ní prostředky, abychom mohli revitalizaci zahájit co nejdříve, je však 
nezbytné dodržovat zákonné postupy. 
Řadu projektů máme podaných i na základní škole, a to dokonce za-
hraničních. Mimo tradiční projekt na podporu partnerské spolupráce se 
ZŠ Starozagorská 8 v Košicích jsme požádali rovněž o podporu cizo-
jazyčného vzdělávání žáků a pedagogů v rámci programu Erasmus+. 

SLOVO ŘEDITELE ŠKOLY
Podali jsme také záměr na rozvoj badatelsky orientované výuky, kte-
rou bychom chtěli řešit společně s Trnavskou univerzitou v Trnavě a 
Ostravskou univerzitou. Další projekt, na který bychom chtěli získat 
finance, je zaměřený na podporu rozvoje našich talentovaných žáků.  
Kromě dotace na  kariérové poradenství, které pomáhá žákům s profes-
ní orientací a s volbou vhodné SŠ, však momentálně není jisté, který z 
dalších záměrů bude podpořen.
Na konci roku 2023 jsme se zapojili do přípravy oslav 600 let Polanky 
nad Odrou. Pravidelné schůzky s organizátory oslav a s přizvanými 
odborníky probíhají ve škole a aktivně se jich účastní několik pedago-
gů, kteří jsou pověřeni dílčími úkoly.  Samozřejmě si výročí Polanky 
připomínáme i s žáky, pro které učitelé na toto aktuální téma připravují 
zajímavé i poučné aktivity.
Přeji Vám všem hezké zimní dny.

RNDr. Patrik Molitor, ředitel školy

Připomínáme si 600 let Polanky nad Odrou
Černobílý kalendář Polanky pro rok 2024 není na první pohled tak atraktivní jako v minulých 
letech, ale mnohé Polančany určitě zaujme a potěší. Nástěnný kalendář s třinácti historickými 
fotografiemi je vlastně první počin, kterým si připomínáme 600. výročí první písemné zmínky o 
Polance nad Odrou. Jeho příprava nebyla rychlá ani snadná, vyžádala si spolupráci několika lidí. 
Nejstarší dochovaná zmínka o Polance je ze září roku 1424, avšak počátky obce pravděpodobně 
sahají až do 13. století. Tuto a další informace jsme se dozvěděli od pana Petra Popelky, vedou-
cího Katedry historie Ostravské univerzity, kterého jsme jako polaneckého občana požádali o 
spolupráci. Další odborník, respektive odbornice, která byla přizvána ke spolupráci, a to nejen 
na kalendáři, je grafička, paní Katarína Jamrišková. Za výraznou pomoc jsem vděční paní Marii 
Hurníkové, která díky své výborné paměti velmi pomohla s popisem a datací fotografií z archivu 
obecního úřadu. 
Ve škole plánujeme na druhé pololetí školního roku několik projektových dnů, soutěží, besed, 
výstav a dalších akcí, kterými si budeme připomínat historii a místopis Polanky a její významné 
rodáky či obyvatele. Pokud jsou vaše děti a zejména vnoučata žáky naší školy, dost možná od 
nich o akcích uslyšíte, nebo dokonce budete požádáni o spolupráci, například o zapůjčení rodin-
ných fotografií nebo o zaznamenání vašich vzpomínek či názorů na další rozvoj obce. Předem 
vám děkujeme za spolupráci a budeme vděčni za vaše postřehy a náměty. 

Mgr. Vanda Kusová

Výstava betlémů na Slezskoostravském hradě
Již tradičně probíhala v galerii Slezskoostravského hradu výstava bet-
lémů. 
Opět prezentovala mnoho unikátních betlémů, klasických i atypických, 
využívajících nejrůznější materiály, betlémy tvůrců českých i zahra-
ničních.
Na výstavě se podílely také mateřské a základní školy z Ostravy.  
K vidění byl i betlém keramického kroužku paní učitelky Venduly  
Valíkové. S tímto nápaditým dílem měli spoustu práce. Co k tomu paní 
učitelka poznamenala?
„Děti z kroužku keramiky přijaly výzvu vytvořit vánoční betlém pro vý-

stavu na Slezskoostravském hradě konanou od 30. 11. 2023 do 7. 1. 
2024. Svými ovečkami putujícími z Polanky nad Odrou až do Betléma 
se tak připojily k ostatním a znásobily tak zástup, který přišel přivítat 
novorozeného Ježíška.“ 

Návštěvníci výstavy si mohli vyzkoušet, jak bystré oko mají, zda na-
jdou postavy uvedené na vylosované herní kartě a soutěžit o dárek. 
Krátká reportáž z výstavy je ke zhlédnutí v archivu České televize ze 
dne 17. prosince.

Pedagogové ZŠ
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Wieliczka a Krakov
5. prosince se v brzkých ranních hodinách vydaly šesté třídy navštívit 
solný důl Wieliczka a polské královské město Krakov. 
V solném dole čekalo žáky asi 800 schodů a sestup do hloubky 135 
metrů pod zemí. Na začátku prohlídky sešli 380 schodů do hloubky 64 
metry, procházeli dlouhými klikatými chodbami, seznámili se se sta-
rými důlními stroji a se způsoby těžby soli v minulosti. Viděli krásné 
podzemní sály, sochy vyřezané do soli i solné jezero. 
Potom pokračovali do historického centra Krakova, jež je spolu se 
solným dolem Wieliczka od roku 1978 zapsán na seznamu Světového 
dědictví UNESCO. 
Z nádvoří královského hradu Wawel, dominanty města stojící na stej-
nojmenném kopci, se žáci kochali krásným výhledem na město a řeku 
Vislu, která Krakovem protéká. Rovněž Katedrální bazilika sv. Stani-
slava a sv. Václava děti nadchla.
Poté žáci zamířili nasát předvánoční atmosféru na velmi oblíbené 
adventní trhy, které se konaly na hlavním náměstí Rynek Glówny.  
Ve stáncích objevili kromě řemeslných výrobků z kůže, keramiky, dře-
va a jantaru i tradiční klobásy a místní speciality. 
Po čtvrté hodině odpoledne se šesťáci vydali do Polanky, všichni byli 
promrzlí, ale spokojení.

Před Vánoci na výlet – vyrážíme poznat svět

Předvánoční Vratislav
Žáci sedmých tříd navštívili ve čtvrtek 14. prosince také naše severní sousedy, konkrétně Vratislav, historické hlavní město Slezska. První část pro-
gramu patřila vyhlášené místní zoo. Ta patří mezi nejnavštěvovanější v Evropě, a to především díky expozici Afrikárium. V té jsou prezentovány 
různé ekosystémy Afriky, které mají souvislost s vodním prostředím. Vratislav je plná krásných historických budov, kostelů a náměstí, jež jsou 
důkazem dlouhé a bohaté historie Polska. Mnoho z těchto památek je dokonce zapsáno na seznamu Světového dědictví UNESCO, a tak je jasné, že 
výlet dále pokračoval návštěvou historického centra města. Tam si žáci vychutnávali kouzelnou atmosféru místních vánočních trhů, než se vydali 
na tříhodinovou cestu autobusem zpět domů.

Za mumiemi do Brna
Poslední školní den v roce 2023, 22. prosince, vyrazili žáci osmého 
ročníku vlakem do Brna.
Začali Kapucínským kostelem a komentovanou prohlídkou krypty s 
mumiemi. Výklad o historii Brna, o klášteru, řeholních bratrech, jejich 
podporovatelích a baronu Trenckovi byl velmi zajímavý a doplnil je-
jich znalosti z hodin dějepisu. Pak si děti vyšláply Petrov a prohlédly si 
národní kulturní památku, Katedrálu sv. Petra a Pavla, a vystoupily na 
věž, odkud byl krásný výhled na historické centrum.
Na Zelném trhu a Náměstí Svobody právě probíhaly vánoční trhy, na 
Dominikánském náměstí byl vystaven unikátní Halouzkův dřevěný 
betlém v životní velikosti. Tradiční kuličky z orloje žáci bohužel ne-
stihli, hodinový stroj je vypouští pouze v 11:00.
Žáci nemohli minout ani Divadlo Husa na provázku a Starou radnici 
s vyhlášeným Brněnským drakem, jehož původ není zcela objasněn.
Odpoledne se žáci vydali na hrad Špilberk, kde absolvovali komento-
vanou prohlídku rozsáhlých kasemat.
I když počasí bylo spíše aprílové, výlet do Brna se vydařil.

Do Opavy nejen za Petrem Bezručem
Žáci 9. A zamířili do Opavy do Památníku Petra Bezruče, o kterém se 
právě učili v hodinách literární výchovy.
Kromě komentované prohlídky absolvovali i edukační program zamě-
řený na novodobé vánoční tradice. Než se vrátili vlakem zpět do Ost-
ravy, prohlédli si centrum města a seznámili se i s dalšími osobnostmi, 
které se na Opavsku narodily nebo tam působily.
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KONEC ROKU 2023 VE SKAUTU
Poslední dva měsíce roku 2023 nám začaly víkendovou výpravou do 
Kunčic pod Ondřejníkem. Od 17. do 19. listopadu jsme se převtělili do 
vědců zkoumajících různé záhady a taje na právě se konajícím sympo-
ziu v prostorách skautské chaty Barborka. Ani jsme si skoro nestihli 
odpočinout, a už tu byl první z mnoha úkolů – museli jsme si udělat co 
nejhezčí jmenovky na oblečení, abychom se jako vědci všichni poznali. 
Někteří zvolili nejjednodušší taktiku a na cedulky pouze napsali jméno, 
ti pečlivější je všelijak vyzdobili a taktéž zašifrovali. Jednoduchý úkol? 
Složitější na sebe nenechaly dlouho čekat! Sotva se začalo stmívat, byli 
starší skauti povoláni na důležitou misi. Ze zvukového záznamu, který 
si vyslechli, se dozvěděli příběh horolezce, který měl za úkol změřit 
nadmořskou výšku bájné tibetské hory. To se mu sice podařilo, ale při 
zpáteční cestě byl vyrušen a musel utéct. Cílem bylo absolvovat trasu 
na vrchol Skalka, který horu představoval, a najít hodinky od horolezce, 
podle nichž nadmořskou výšku měřil. Trasa byla lemována reflexními 
prvky, ale mapa rovněž přišla vhod. Hodinky jsme sice nalezli, ale kvů-
li velmi špatně schůdné cestě a viditelnosti omezené hustou mlhou jsme 
výstup museli vzdát. Alespoň jsme přišli na záhadu, proč byla výška 
změřená horolezcem odlišná od těch změřených při jiných pokusech – 
hodinky se zastavovaly a neposkytovaly tak přesné údaje. Následovala 
malá oslava vyřešeného případu přípitkem speciálního nealko drinku.
I následující den jsme si zahráli spoustu her různého charakteru. Ta nej-
větší nás čekala opět k večeru. Měla formu únikové hry, kdy každý tým 
na základě indicií jež dostal, musel vyluštit 4 trojmístné kódy zámků 
od truhly. Logické úkoly byly někdy velmi záludné, ale nakonec se vše 
podařilo a truhla vydala svá tajemství. Byla plná kovových hlavolamů, 
které si všichni rozebrali, aby si měli čím trápit hlavu i doma. Poslední 
den jsme chatu uklidili a jeli domů. Hned o den později, 20. 11., jsme 
přestěhovali naše deskové hry do knihovny a nabídli je všem příchozím 
k hraní.

První prosincovou sobotu jsme se sešli dopoledne v klubovně a vyrobili 
si krásné vánoční ozdoby. Bylo z čeho vybírat – od stromečků plete-
ných z příze, přes papírové ozdoby až po zdobení dřevěných dekorací 
vypalovacím perem. Mimo jiné jsme si také vytvořili z kartonu vánoční 
stromeček, který nám posléze zdobil klubovnu. No, a protože bylo tou 
dobou všude plno sněhu, pořádně jsme si jej užili. Advent velmi rychle 
utekl a byla tu vánoční oddílová schůzka a rozdávání betlémského svět-
la. To jsme nabídli k odpálení 22. prosince v knihovně a o den později 
proběhl jeho roznos po Polance. 
Závěrem článku bychom chtěli poděkovat všem rodičům, bývalým i 
současným členům, firmám, městu, městskému obvodu a kraji za pod-
poru naší činnosti v roce 2023. Celoroční činnost a letní tábor v roce 
2023 byly podpořeny z rozpočtu Moravskoslezského kraje v rámci 
projektů „Skautská činnost střediska Polanka 2023“ a „Tábory skautů 
z Polanky a Studénky 2023“ z dotačního programu „Podpora volnoča-
sových aktivit pro mládež v roce 2023“.

Vojtěch Fešar

Štěstí v neštěstí a loučení chovatelů s klubovnou
Rok 2023 měl být pro partu nadšenců a chovatelů v Polance rokem 
již tradičně úspěšným. Uskutečnili dvě výstavy drobného zvířectva pro 
chovatelskou veřejnost, dokončili nové sociální zařízení, zrekonstru-
ovali kuchyně a část klubovny. Zrealizovali přívod elektřiny pro cho-
vatelský areál, provedli úpravu prostoru a vydláždění před sociálním 
zařízením včetně zpevnění příjezdového prostranství.
Tuto naši snahu a konečný výsledek nám pokazil jediný smolný oka-
mžik v noci dne 27. srpna 2023, kdy nám důsledkem vichřice spadl 
strom na střechu klubovny a poškodil budovu. Poškození statiky je do 
takové míry, že nás v letošním roce čeká další neplánovaná práce nutná 
k tomu, aby chovatelé měli dostatečné zázemí ke své činnosti.
Bylo štěstí, že se nikomu nic nestalo a že jsme klubovnu měli pojiště-
nou.

V lednu 2024 jsme se naposledy v klubovně sešli a rozloučili se s jejími 
službami, které nám spolehlivě poskytovala přes 60 let.
V roce 2024 tedy začínáme, jak se říká „ od nuly “ a čeká nás nelehký 
úkol a to zrovna v roce, kdy si připomínáme výročí 65 let od založení 
organizovaného chovatelství v Polance nad Odrou. Pro odstranění po-
škozené klubovny a vybudování nové klubovny máme limitující ter-
mín, a to do naší Krmášové výstavy, která se bude konat při příležitosti 
Svatoanenské pouti ve dnech 27.–28. července 2024.
Věříme, že se nám naše záměry podaří zrealizovat a že nám zachováte 
přízeň jako doposud. Držte nám prosím palce, budeme to potřebovat.
Přejeme všem hodně zdraví a pohody v novém roce 2024.

Parta chovatelů z Polanky nad Odrou
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Vážení přátelé, kamarádi a spoluobčané,
Rok se s rokem sešel a my bychom se s vámi rádi podělili o naše úspě-
chy v první polovině volejbalové sezóny 2023/2024.
V podzimní části soutěže všechna naše družstva odehrála základní mis-
trovská utkání a pomalu vstupují do druhé jarní poloviny.
Kromě mistrovských utkání jsme letos s účastí a pořádáním turnajů vů-
bec nelenili a hned v září (15.-17.9.) jsme se se staršími žačkami vydali 
reprezentovat Polanku na turnaj do rakouské Vídně, kde jsme se utkali 
s týmy z Rakouska, Německa, ale i Česka. Mezinárodní účastí jsme se 
ale nenechali zastrašit a po napínavých a náročných soubojích jsme si z 
Vídně nakonec dovezli první místo.
Říjen byl ve znamení Barevného mini volejbalu. V sobotu 21. 10. 2023 
se v Polanské hale sešlo kolem stovky dětí, aby porovnaly své síly ve 
třech barevných kategoriích mini-volejbalu, položily základy své volej-
balové kariéry a obohatily se o cenné herní zkušenosti.
V listopadu jsme si od turnajů lehce oddychli a konec volejbalové-
ho roku byl jako již tradičně ve znamení turnajů se zimní tematikou.  
V Mikulášském turnaji mladších a starších žaček nás opět mírně ome-
zila chřipková sezóna a v mladší kategorii k nám tak na turnaj dorazilo 
pouze družstvo Vratimova, zbytek turnaje tvořily domácí týmy Polan-
ky. Polanka si ale nenechala žádné z předních umístění vzít a Vratimov 
nechala za sebou na 4. místě.
Kategorie starších žaček už byla rozmanitější. Přivítali jsme tak týmy 
z Havířova, Frenštátu, Vratimova a dva týmy ze Staré Bělé. Společně 
s domácí Polankou jsme měli pro starší žačky vytvořenou skupinu o 6 
týmech. Naše domácí družstvo si bez větších obtíží uhájilo první pozici 
ve skupině, následovalo je na druhém místě družstvo Havířova a na 
třetím místě se umístil Frenštát.
Na Mikulášský turnaj pozvolna navázal svou předvánoční atmosférou 
Vánoční losovaný turnaj pořádaný pro všechny bývalé a současné hrá-
če volejbalu v Polance. Poprvé za dlouhou dobu se na tomto turnaji 
sešlo více volejbalistů než volejbalistek a celkově 22 hráčů a hráček 
bylo rozděleno do 4 týmů, které se mezi sebou utkaly. Jelikož je Vá-

noční turnaj vždy oslavou závěru první poloviny volejbalové sezóny  
a odreagováním před blížícími se svátky, není na tomto turnaji vítězů 
ani poražených. O výhru se nakonec podělily všechny týmy.
Dovolte nám zdůraznit ještě jeden důležitý turnajový milník našeho 
klubu, a tím je účast našich mladších a starších žaček na Prague Volley-
ball Games v Praze v termínu 27.–29. 12. 2023. Tento turnaj je pořáda-
ný každoročně a Praha během těchto dní hostí různá místní i zahraniční 
družstva. Tentokrát se na turnaji sešly týmy z Polska, Mongolska, Ra-
kouska, Slovinska, Slovenska a samozřejmě České republiky. V obou 
žákovských kategoriích jsme dokázali postoupit ze základních skupin 
a následně jsme se utkali ve skupinách o 5. až 8. místa, přičemž mladší 
žačky dokázaly vybojovat 5. místo z celkového počtu 8 týmů a starší 
žačky vybojovaly 6. místo z celkového počtu 26 týmů.
Jak vidíte, naše svěřenkyně se začínají účastnit turnajů nejen za hrani-
cemi našeho kraje, ale i mimo naši republiku. I proto jsme se rozhodli 
přispět ke kolektivní reprezentační image našeho klubu a děvčata už 
jezdí na turnaje zásadně jen v teplákových soupravách s logem klubu. 
Díky vám bylo a je možné tyto teplákové soupravy pořizovat, přijměte 
prosím poděkování za vaši podporu v tomto ohledu.
Nyní už ale máme první polovinu volejbalové sezóny za sebou a ne-
zbývá než popřát všem našim svěřenkyním do druhé poloviny sezóny 
ještě víc sportovních úspěchů, radost ze hry, bezva partu a trpělivé tre-
néry, bez jejichž práce a obětavosti by se naše volejbalové fungování 
neobešlo.
Závěrem nám dovolte poděkovat všem hráčům, trenérům, funkcioná-
řům a rodičům, kteří věnují svůj volný čas rozvoji polanského volejba-
lu, a velký dík patří také všem sponzorům a partnerům, mezi které patří 
především městský obvod Polanka nad Odrou, Magistrát města Ost-
ravy a Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy ČR, Strabag a.s., 
Lesostavby Frýdek-Místek, a.s. a  Ing. Ivan Zděblo, bez nichž bychom 
nemohli naše cíle realizovat.
Všechny informace o dění našeho klubu najdete na: http://volejbal-po-
lanka.cz/

VOLEJBAL POLANKA
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VESNICKÉ SPORTOVNÍ HRY 2023
Rok s rokem se sešel a je opět na čase napsat pár řádků k dnes již 
loňskému ročníku turnaje okolních vesnic – Vesnické sportovní hry. 
Polanka nad Odrou se tohoto turnaje účastní již od roku 2016, máme 
tedy za sebou již 8 let v této sportovní společnosti.
A jak tedy letošní ročník proběhl? Na startu se sešlo celkem 12 obcí, 
mimo nás se dále účastnily Klimkovice, Vřesina, Olbramice, Čavisov, 
Velká Polom, Plesná, Krásné Pole, Horní Lhota, Dobroslavice, Dolní 
Lhota a Jistebník. Soutěž byla zahájená slalomem na Skalce, kde jsme 
obsadili 8. místo, následovalo plavání a 10. místo. Další soutěž, ku-
želky, jsme už vyhráli a tím přičetli plný počet dvanácti bodů. Toto se 
nám povedlo i v přespolním běhu a sálové kopané. Druhé místa jsme 
obsadili v soutěžích přes síť, volejbale a nohejbale. Badminton patří 
taktéž k našim silným disciplínám, tady jsme v základní části vyhráli 
taky, ale společně s námi i Klimkovice a Olbramice. Přepočtem přes 
minitabulku však na nás zůstalo ,,až“ místo třetí. Poslední čtyři zatím 
nejmenované soutěže byly závod horských kol MTB v Plesné, zde naši 
reprezentanti skončili na sedmém místě, střelba ze vzduchovky, kde 
jsme obsadili poslední příčku výsledné listiny. Stolního tenisu a luko-
střelby jsme se nezúčastnili.
V prosinci 2023 se konalo v Čavisově závěrečné vyhodnocení ročníku, 
pořadatelé připravili bohatý program, na kterém nechyběl ani kouzel-
ník. A jak to tedy vše dopadlo?
Zvítězily po čtvrté v řadě Klimkovice, na druhém místě Dolní Lhota 
a třetí Velká Polom. Polanka si sáhla čtvrtým místem na bramborovou 
medaili. 
Závěrem bych rád poděkoval všem reprezentantům Polanky nad Odrou 
za jejich reprezentaci, dále pak Petrovi Foltýnovi a Tomášovi Gelnaro-
vi za pomoc s organizací.

Za Školskou kulturní a sportovní komisi Martin Sýkora

Knihovna informuje 
Také v roce 2023 byla knihovna nejen místem pro čtení, ale také mís-
tem, kde mohly děti trávit svůj volný čas. Každý měsíc byla pro děti 
připravena soutěž, pořádaly se pro ně různé akce, kde mezi nejzdaři-
lejší patřila již tradiční Noc s Andersenem, Bingo aj. Také pro dospělé 
čtenáře byly připraveny různé akce. Od března zde funguje čtenářský 
klub, který je určen pro všechny, kdo rádi čtou. Klub se koná každý 
první pátek v měsíci od 16.00 hodin. Řekla bych, že se stal oblíbeným. 
Pro naše seniory zde máme klub Generace, kde jsme se setkávali ve 
čtvrtky jedenkrát za měsíc. I pro nejmenší děti zde máme klub Broučci. 
Setkání probíhala dvakrát za měsíc.  
Chtěla bych velice poděkovat sponzorům, kteří spolupracují s knihov-
nou Polanka.: ÚMOb Polanka nad Odrou, Družstvu vlastníků Polanka 
nad Odrou, Hospůdce u Machů, která zajišťuje každý rok jídlo pro děti 
na Noci s Andersenem, Vítku Peterkovi, firmě Stavíme Ostrava 2024 
s.r.o. a Lumíru Mořkovskému.  

Připravujeme:
Únor 
Lovci perel, celoroční projekt: leden až prosinec 
Únorové luštění: soutěžní kviz pro děti: 1. 2.–29. 2.  
Broučci, klub pro nejmenší děti: čtvrtek 1. 2., 15. 2. 10:00–11:00 

Čtenářský klub: pátek 1. 2. 16.00–18.00 
Klub Generace, klub pro seniory: čtvrtek 29. 2. 10.00–11.00  

Březen 
Lovci perel, celoroční projekt: leden až prosinec 
Březen za kamna vlezem, soutěžní kviz pro děti: 1. 3.–29. 3.  
Čtenářský klub, setkání pro všechny, kteří milují knihy: pátek 8. 3. 
16.00–18.00 
Broučci, klub pro nejmenší děti: čtvrtek 9. 11., 23. 11. od 10:00–11:00  
Noc s Andersenem, nocování v knihovně, je nutno se přihlásit v knihov-
ně: pátek 22. 3. – sobota 23. 3.  17:00–8:00 
Klub Generace, klub pro seniory: čtvrtek 28. 3. 10.00–11.00  
  
PŮJČOVNÍ DOBA KNIHOVNY 
Po:  13:00–18:00 
Út: 08:00–12:00;  13:00–15:00 
Čt: 13:00–18:00 
Pá:  08:00–12:00;  13:00–15:00 
Kontakt: 
e-mail: polanka@kmo.cz; tel: 599 522 454  

 Bc. Karla Zábojová, knihovnice 
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Řemeslný jarmark s vánoční výstavou
U příležitosti rozsvěcení vánočního stromu se první adventní víkend 
konal v Dělnickém domě řemeslný jarmark s vánoční výstavkou, kte-
rou pro vás připravili polanečtí zahrádkáři. Téma výstavy bylo  Sně-
huláci. Na ni děti  z MŠ a ZŠ Polanka se svými učitelkami připravily 
krásný koutek. Děti ze základní školy vyrobily mnoho nádherných sně-
huláků do soutěže, ve které mohli všichni návštěvníci hlasovat o toho 
nejlepšího. Třem nejúspěšnějším byly předány odměny.
V sále jste si mohli zakoupit výrobky od prodejců a podívat se na ukáz-
ky řemesel, v kavárničce zase posedět a vychutnat medovinu, guláš, 
výborné koláče a jiné dobroty. Vánoční atmosféra už byla cítit v celém 
Dělnickém domě i venku, kde už svítil vánoční strom zasypaný sně-
hem.
Moc děkujeme všem našim členům za jejich ochotu a obětavost při 
přípravě a skvělém průběhu této akce a také dětem a učitelům za spo-
lupráci. Přejeme vám krásný rok 2024 plný zdraví a pohodových dnů.

Zahrádkáři Polanka nad Odrou, z.s.

Projekt „Senior posel prevence“
V loňském roce 2023 zahájila Městská policie Ostrava realizaci vzdělá-
vacího projektu   „Senior posel prevence“, určeného pro seniory měst-
ských obvodů statutárního města Ostrava. Z podnětu Klubu seniorů Po-
lanka nad Odrou a pod záštitou Městského obvodu Polanka nad Odrou 
byl pro naše polanské seniory výše uvedený projekt zahájen dne 21. 
března 2023 v místním Dělnickém domě, a to formou vzdělávací akce 
a besedy pod dílčím názvem „Bezpečně doma i na ulici.“ Další vzdě-
lávací akce – přednášky pro seniory (vybrané ze série pěti nabízených 
témat) se uskutečnily v našem Klubu seniorů ve 2. a 3. čtvrtletí roku. 
Poslední závěrečná přenáška na téma „Bezpečně na internetu“, které 
jsme se zúčastnili ve 4. čtvrtletí roku, byla realizována 7. listopadu 
2023 přímo v  prostorách výukové místnosti Městské policie Ostrava  
v Ostravě-Porubě, ul. Dělnická.
Projekt byl financován z dotace Ministerstva vnitra a statutárního města 
Ostrava.
V rámci besed všichni zúčastnění obdrželi od městské policie pro-
pagační materiály, např. zápisník seniora, vydaný Městskou policií  
Ostrava, jenž obsahuje, mimo stručnou organizační strukturu Městské 
policie Ostrava popis integrovaného záchranného systému (pro případ 
mimořádné události), mnoho užitečných rad a návodů k   zabezpečení 
majetku, rizika podomního prodeje, telefonická spojení a pomoc obě-
tem domácího násilí, pravidla pro vybírání peněz z bankomatu, rady 
pro bezpečné nakupování, rady pro reklamaci zboží. Také i rady pro 
práci na internetu a pro nakupování na internetu, ale i např. instruk-
ce pro poskytování první pomoci, rady a tipy pro bezpečné cestování 
MHD a jiné zajímavosti.

Všechny přednášky v loňském roce precizně provedl pan Marek Vajda 
– pracovník  Městské policie Ostrava. Skvělý výklad všech možných 
rizik a nástrah v různých životních situacích seniorů doplnil v rám-
ci přednášek preventivními radami, jak se nestát obětí protiprávního 
jednání podvodníků a zlodějů. Také nás seznámil s konkrétními pří-
pady okradených a podvedených seniorů, které se staly a stávají nejen  
v Ostravě.
Mrzí nás ale, že o tuto vzdělávací akci nebyl ze strany širší veřejnosti,  
a to zejména ze strany našich polanských seniorů, zájem. A to i přesto, 
že náš ÚMOb odpovědně a řádně propagoval smysl a cíl projektu zve-
řejněním informačních letáků na všech veřejných plakátovacích plo-
chách a také i formou opakovaných hlášení místního rozhlasu.
V letošním roce jste opět všichni srdečně  zváni.

Za  Klub seniorů: Jana Vavrošová
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Časem se z toho stal takový centrální  
kulturní dům v Polance, protože všechny  
plesy a větší kulturní akce se zde dělají.

Budova byla postavena v letech 1929-1930.

„Tehdy vznikala Dělnická tělocvičná jednota  

Restaurace Dělnický Dům

POLANKA

Restaurace Dělnický dům Polanka
adresa: Molákova 701/1,  725 25
IČ0:  71823662
IČP:  1014989311 
odpovědná osoba: Radim Sýkora 

https://www.facebook.com/restauracepolanka
https://www.instagram.com/ 
restauracedelnickydumpolanka/ 
restauracepolanka@email.cz 
www.restauracepolanka.cz

TELEFON: 

Restaurace     +420/ 605 272 935 
Provozní         +420/ 724 996 629 
Majitel            +420/ 777 316 447

 

 
 OSLAVY  

 FIREMNÍ AKCE 
 VEČÍRKY 
 PLESY  
 RAUTY 

 RODINNÉ OSLAVY
 4 SÁLY   

 

Srdečně vás zveme do nově otevřené restaurace  
Dělnický dům v Polance n /O.  

V současné době provozujeme kuchyni v omezeném 
režimu, avšak usilovně pracujeme na tom, abychom 

vám co nejdříve mohli nabídnout plnohodnotný 
 gastronomický zážitek.  

Pro nejnovější informace o naší nabídce  
a plánovaných akcích sledujte  

naše webové stránky.

Už nyní se můžete těšit na naše cateringové služby, 
které vám rádi zajistíme pro vaše speciální příležitos-

ti. Nabízíme také možnost pronájmu sálu pro různé 
společenské události, jako jsou plesy, svatby a další.

Těšíme se na vaši návštěvu

A5_inzerát_II.indd   1 15.01.2024   18:18
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SMART vodoměry pomáhají odběratelům krotit spotřebu
Ostrava je díky technologii dálkových odečtů vodoměrů tzv. „Chytrého 
měření“ používaných společností Ostravské vodárny a kanalizace a.s. 
(OVAK) mezi prvními městy v ČR, které umožňují odběratelům vody 
nabídnout nadstandartní služby a ve svém důsledku jim také pomoci 
mít spotřebu vody pod kontrolou. 
Instalace systému dálkových odečtů vodoměrův Ostravě probíhá už od 
roku 2014. Systém „Chytrého měření“funguje tak, že se na běžný vo-
doměr nainstaluje vysílač, který dokáže automaticky odečítat spotřebu 
vody několikrát za den. Získané informace se pomocí digitálního kó-
dovaného signálu přenášejí do centrální databáze prostřednictvím přijí-
mačů umístěných na výškových budovách, které komunikují se všemi 
vysílači umístěnými na vodoměrech ve svém okolí. Celý digitální ře-
tězec dat je šifrován a nejsou v něm přenášeny žádné osobní informa-
ce, které by mohly identifikovat odběratele. V současnosti přijímače 
pokrývají signálem celou oblast města Ostravy a sbírají se data z více 
než 27 tisíc vodoměrů, tedy přes 80% všech instalovaných vodoměrů. 
Moderní technologie „Chytrého měření“ představuje nejen zvýšení 

komfortu, bezpečnosti a technické úrovně odečtu pro OVAK, ale i 
zvýšení rozsahu poskytovaných služeb zákazníkům.  Dálkové odečty 
vodoměrů napomáhají efektivněji hospodařit s vodou a včas odhalit 
i úniky vody za vodoměrem u zákazníka. Systém „Chytrého měření“ 
funguje i jako hlídač. Pokud zaznamená nestandardní spotřebu, systém 
sám zašle upozornění emailem odběrateli, že něco není v pořádku. 
Služby v rámci „Chytrého měření“ mají zákazníci zdarma. K získání 
přístupu stačíonline zákaznický účet, odkud se pak zákazník jednodu-
še dostane na tzv. portál „Chytrého měření“. Pro zasílání upozornění 
spotřeby je třeba vyplnit jednoduchý formulář „Žádost o aktivaci upo-
zornění“.
Služba „Chytrého měření“ je určena pro zákazníky OVAK, to znamená, 
že mají s touto společností uzavřenou Smlouvu o dodávce vody. Služba 
se netýká obyvatel v bytových domech, protože smluvní dodávku vody 
do bytů OVAK přímo nezajišťuje a nemá přístup k údajům z bytových 
vodoměrů. Další důležitou podmínkou je osazení vodoměru vysílačem.
Veškeré podrobnosti k „Chytrého měření“ se vším souvisejícím lze na-
jít na www.ovak.cz


